



Yongqing Su

Beijing

+86 10 8516 4233
yongqing.su@hankunlaw.com

PRACTICE AREAS

- Aviation and aviation finance
- Banking and finance
- General corporate

PROFESSIONAL EXPERIENCE

Mr. Su's primary practice focuses on aircraft financing and leasing, banking and finance, asset-backed securitization, and general corporate matters.

Mr. Su has represented numerous domestic and international leasing companies, banks, and airlines in a wide range of aviation financing and leasing transactions involving aircraft, aircraft engines, and aviation spare parts, including onshore and cross-border operating lease and finance lease, sale-and-leaseback, lease novation, aircraft portfolio sale and purchase, freighter conversion aircraft sale or lease, and business jet acquisitions and disposals.

Mr. Su played a key role in China's first cross-border aircraft repossession project, providing comprehensive support to the foreign lessor throughout the entire repossession process, and he gained extensive experience in aircraft repossession procedures.

Mr. Su is also well-versed in the Cape Town Convention and the Civil Aviation Administration of China's (CAAC) registration rules, and he has represented clients from both China and abroad in handling numerous related matters.

Mr. Su has also participated in multiple asset-backed securitization projects, including the establishment and issuance of various types of asset-backed securities such as loan receivables and accounts receivable-backed securities.

EDUCATION

Mr. Su obtained his master's degree in law from China University of Political Science and Law in 2019. Prior to that, Mr. Su graduated with Bachelor of Laws degree from China University of Political Science and Law in 2016.

QUALIFICATIONS

Member of the PRC Bar

WORKING LANGUAGES

Chinese, English



宿永庆

北京

+86 10 8516 4233
yongqing.su@hankunlaw.com

业务领域

- 航空及航空金融
- 银行和金融
- 一般公司事务

工作经历

宿永庆律师的主要执业领域为飞机融资与租赁、银行和融资、资产证券化及一般公司事务。

宿永庆律师代表境内外的租赁公司、银行和航空公司参与过多种类型的飞机、飞机发动机与航材融资及租赁项目，包括新飞机境内和跨境经营性租赁、融资租赁、售后回租、租赁更新、资产包买卖、客改货飞机的买卖或租赁以及公务机的引进和出售等航空金融项目。

宿永庆律师深度参与并协助境外出租人完成中国首例跨境租赁飞机取回项目，具有飞机取回全流程的相关经验。

宿永庆律师熟悉《开普敦公约》及中国民用航空局的权利登记规则，曾代表国内外客户处理众多相关事宜。

宿永庆律师亦曾参与多个资产证券化项目，包括贷款债权类资产支持证券、应收账款资产支持证券等类型资产支持证券的设立与发行。

教育背景

宿永庆律师于 2016 年获得中国政法大学法学学士学位，此后继续在中国政法大学研究生院深造，并于 2019 年获得法学硕士学位。

执业资格

中华人民共和国律师执业资格

工作语言

中文、英文